
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SLOVNÍK 

Preklad: Nikola Gajdová 

ÓOXICO 2022 



Back to school  Späť do školy 
   
Hello! /heˈləʊ/ Ahoj! (vítanie) 
I’m ... /aɪm/ Ja som ... (Volám sa ...) 
What’s your name? /wɒts jɔː neɪm/ Ako sa voláš?  
   
TIP! Ak v angličtine hovoríme o umiestnení vecí, používame väzby There is / There are. 
Slovosled viet sa tak v slovenčine a angličtine značne líši.  
Porovnajte:  
There is an apple on the table. – Na stole je jablko. 
There are some books in the picture. – Na obrázku je niekoľko kníh. 
   
in the classroom  v triede 
board /bɔːd/ tabuľa 
crayon /ˈkreɪ.ɒn/ pastelka 
window /ˈwɪndəʊ/ okno 
door /dɔːr/ dvere 
bookcase /ˈbʊkkeɪs/ knižnica 
cupboard /ˈkʌbəd/ kredenc 
wall /wɔːl/ stena 
clock /klɒk/ hodiny 
chair /tʃeər/ stolička 
floor /flɔːr/ podlaha 
   
ten /ten/ desať 
twenty /ˈtwenti/ dvadsať 
thirty /ˈθɜːti/ tridsať 
forty /ˈfɔːti/ štyridsať 
fifty /ˈfifti/ päťdesiat 
sixty /ˈsiksti/ šesťdesiat 
seventy /ˈsevnti/ sedemdesiat 
eighty /ˈeɪti/ osemdesiat 
ninety /ˈnaɪnti/ deväťdesiat 
hundred /ˈhʌndrəd/ sto 
   
TIP! Jednotky a desiatky sú si podobné, ale pozor na zmeny v pravopise. 
Porovnajte: three – thirteen – thirty; four – fourteen – forty; five – fifteen - fifty 
   
Sit down.  Sadni / Sadnite si. 
Stand up.  Postav / Postavte sa. 
Do ...  pomocné sloveso 
Don’t ...  pomocné sloveso v zápore 
   
U1 – My day  L1 – Môj deň 
   
brush (teeth/hair) /brʌʃ (tiːθ/heə)/ čistiť zuby / česať vlasy 
get dressed /gɛt drɛst/ obliecť sa 
get up /ˈget ˈʌp/ vstať 



go to bed /ˈgǝʊ tʊ ˈbed/ ísť do postele 
go to school /ˈgǝʊ tʊ ˈsku:l/ ísť do školy 
breakfast /ˈbrekfəst/ raňajky 
have breakfast /ˌhəv ˈbrekfəst/ raňajkovať 
dinner /ˈdɪnər/ večera 
have dinner /ˌhəv ˈdɪnər/ večerať 
lunch /lʌnt ʃ/ obed 
have lunch /ˌhəv ˈlʌnt ʃ/ obedovať 
play in the park /pleɪ ɪn ðə pɑːk/ hrať sa v parku 
   
TIP! Presný čas sa spája s predložkou at. 
Všimnite si:  
I get up at 7 o´clock. – Vstávam o siedmej.  
   
TIP! Sloveso v 3. osobe jednotného čísla priberá –s. 
Všimnite si:  
I get up at 7 o´clock. – He gets up at 7 o´clock. 
   
Be careful! /biː ˈkeəf əl/ Buď opatrný! 
   
morning /ˈmɔːnɪŋ/ ráno 
evening /ˈiːvnɪŋ/ večer 
afternoon /ɑːftəˈnuːn/ poobedie 
   
When? /wen/ Kedy? 
In the morning. /ɪn ðə ˈmɔːnɪŋ/ Ráno. 
In the evening. /ɛn ði ˈiːvnɪŋ/ Večer. 
In the afternoon. /ɪn ði ˈɑːftəˈnuːn/ Poobede. 
What’s the time?  /wɒts ðə taɪm/ Koľko je hodín? 
   
sundial /ˈsʌndaɪəl/ slnečné hodiny 
roman numbers /ˈrəʊmən ˈnʌmbəz/ rímske číslice 
sun /sʌn/ slnko 
shadow /ˈʃædəʊ/ tieň 
   
TIP! Pozor na výslovnosť určitého členu pred samohláskou. 
Všimnite si: 
the box /ðə bɒks/ - the apple / ðiː æpəl/ 
   
PHONICS FOCUS! Rozlišujte krátke a dlhé i: 
/ɪ/ - napr. v slovách: king, pig, big, sit, fish 
/iː/ - napr. v slovách: cheese, feet, queen; ale tiež: peas, meat, read 
   
U2 – The zoo  L2 – Zoologická 

záhrada 
   
animals /ˈænɪməlz/ zvieratá 
bear /beəʳ/ medveď 



crocodile /ˈkrɒkədaɪl/ krokodíl 
hippo /ˈhɪpəʊ/ hroch 
monkey /ˈmʌŋki/ opica 
parrot /ˈpærət/ papagáj 
snake /sneɪk/ had 
tiger /ˈtaɪgər/ tiger 
zebra /ˈzeb.rə/ /ˈziː.brə/ zebra 
   
polar bear /ˌpəʊ.lə ˈbeər/ ľadový medveď 
zoo keeper /ˈzuːˌkiː.pər/ ošetrovateľ v zoologickej 

záhrade 
park ranger /pɑːk ˈreɪnʤə/ správca parku 
   
habitat /ˈhæb.ɪ.tæt/ prirodzené prostredie 
polar habitat /ˈpəʊlə ˈhæbɪtæt/ polárne prostredie 
grassland /ˈɡrɑːs.lænd/ pastvina 
rainforest /ˈreɪn.fɒr.ɪst/ dažďový prales 
ocean /ˈəʊ.ʃən/ oceán 
   
TIP! V 3. osobe jednotného čísla tvoríme zápor pomocou doesn’t (does + not), sloveso 
ostáva v základnom tvare. 
Porovnajte kladnú a zápornú vetu: 
Monica the monkey likes banana. – Opica Monika má rada banány. 
Tim the tiger doesn’t like bananas. – Tiger Tim nemá rád banány. 
   
PHONICS FOCUS! Rozlišujte zatvorenú a otvorenú s –i-: 
/ɪ/ - zatvorená slabika: king, pink, big, six, fish 
/i:/ – otvorená slabika: nine, white, spider, tiger 
   
U3 – Where we live  L3 – Kde žijeme 
   
bookshop /ˈbʊk.ʃɒp/ kníhkpectvo 
town /taʊn/ mesto 
bus stop /ˈbʌs stɒp/ autobusová zastávka 
café /ˈkæfeɪ/ kaviareň 
cinema /ˈsɪnəmə/ kino 
hospital /ˈhɒspɪtəl/ nemocnica 
school /skuːl/ škola 
park /pɑːk/ park 
playground /ˈpleɪgraʊnd/ ihrisko 
shop /ʃɒp/ obchod 
street /striːt/ ulica 
swimming pool /ˈswɪmɪŋ puːl/ plavecký bazén 
train station /ˈtreɪn ˌsteɪʃən/ železničná stanica 
   
TIP! V 3. osobe jednotného čísla sa have got mení na has got.  
Pozrite sa na otázky a krátke (yes-no) odpovede: 
Has your town got a cinema? – Má vaše mesto kino? 
Yes, it has. – Áno, má. 



Has  your town got a big park? – Má vaše mesto veľký park? 
No, it hasn’t. – Nie, nemá.  
   
hill /hɪl/ kopec 
track /træk/ cesta, trať 
farm /fɑːm/ farma 
museum /mjuːˈziː.əm/ múzeum 
market /ˈmɑː.kɪt/ trh 
sports centre /ˈspɔːts ˌsen.tər/ športové centrum 
monument /ˈmɒn.jə.mənt/ pamiatka 
   
U4 – The market  L4 - Trhovisko 
   
fruit /fruːt/ ovocie 
apple(s) /ˈæpl(z)/ jablko / jablká 
lemon(s) /ˈlemǝn(z)/ citrón(y) 
mango(s) /ˈmæŋgəʊ(z)/ mango / mangá 
watermelon(s) /ˈwɔːtər melǝn(z)/ vodný(é) melón(y) 
grapes /greɪps/ hrozno 
tomato(es) /təˈmɑːtəʊ(z)/ paradajka / paradajky 
potato(es) /pəˈteɪtəʊ(z)/ zemiak(y) 
bean(s) /biːn(z)/ fazuľa / fazule 
kiwi(s) /ˈkiː.wiː(z)/ kiwi 
greens /ɡrinz/ listová zelenina 
eggs /eɡ(z)/ vajce / vajcia 
bread /bred/ chlieb 
salad /ˈsæl.əd/ šalát 
vegetables /ˈvedʒ.tə.bəl/ zelenina 
shopping list /ˈʃɒpɪŋ lɪst/ nákupný zoznam 
   
Would you like ...?  Dal by si si ...? 
Is there any ...?  Je tam nejaký ...? 
   
eat /iːt/ jesť 
hungry /ˈhʌŋgri/ hladný 
drink /drɪŋk/ piť 
thirsty /θɜːsti/ smädný 
   
bake /beɪk/ piecť 
bowl(s) /bəʊl(z)/ miska / misky 
butter /ˈbʌtər/ maslo 
flour /flaʊər/ múka 
mix /mɪks/ miešať 
oven /ˈʌvən/ rúra na pečenie 
sugar /ˈʃʊgər/ cukor 
chocolate /ˈtʃɒk.lət/ čokoláda 
cookies /ˈkʊkiz/ sušienky 
melt /melt/ roztopiť 



(baking) tray /(ˈbeɪkɪŋ) treɪ/ plech (na pečenie) 
weight /weɪt/ váha 
weigh /weɪ/ vážiť 
grams /græmz/ gramy 
   
TIP! Chcete sa opýtať na to, kde sa čo nachádza? Použite frázy Is there any ...? alebo Are 
there any ...? 
Is there any bread in the basket? – Je v košíku nejaký chlieb? 
Yes, there is. – Áno, je. 
No, there isn’t. – Nie, nie je. 
   
U5 – My bedroom  L5 – Moja spálňa 
   
furniture /ˈfɜːnɪtʃər/ nábytok 
armchair /ˈɑːmtʃeər/ kreslo 
bed /bed/ posteľ 
sofa /ˈsəʊfə/ pohovka 
table /ˈteɪbl/ stôl 
wardrobe /ˈwɔːdrəʊb/ (šatníková) skriňa 
chair /tʃeər/ stolička 
lamp /læmp/ lampa 
rug /rʌɡ/ malý koberec 
mirror /ˈmɪrər/ zrkadlo 
   
poster /ˈpəʊ.stər/ plagát 
cut /kʌt/ strihať, rezať 
paint /peɪnt/ maľovať 
desk /desk/ písací stôl 
wood /wʊd/ drevo 
metal /ˈmet.əl/ kov 
plastic /ˈplæs.tɪk/ plast 
glass /ɡlɑːs/ sklo 
fabric /ˈfæb.rɪk/ látka 
materials /məˈtɪərɪəlz/ materiály 
beautiful /ˈbjuː.tɪ.fəl/ krásny 
   
TIP! Ako ukazujeme na predmety? Na tie blízke, ktorých sa môžeme dotknúť, pomocou 
ukazovacích zámien this, these. Na tie vzdialené pomocou that, those. Všimnite si 
nasledujúce príklady: 
I like this book. – Mám rád túto knižku. 
I like these books. – Mám rád tieto knižky. 
I like that book. – Mám rád tamtú knihu. 
I like those books. – Mám rád tamtie knihy. 
   
TIP! Čie sú veci? Všimnite si nasledujúce vety: 
Whose socks are these? – Koho sú tieto ponožky? 
They’re Fred’s. – Sú Fredove. 
Whose hat is this? – Koho je tento klobúk? 
It’s mum’s.  – Je mamkin.  



   
PHONICS FOCUS! Rozlišujte krátke a dlhé u: 
/ʊ/ - napr. v slovách: book, cook, look 
/uː/ - napr. v sovách: school, zoo, food, spoon  
   
U6 - People  L6 - Ľudia 
   
face /feɪs/ tvár 
cheeks /tʃiːks]/ líčka 
chin /tʃɪn/ brada 
ear(s) /ɪər/ ɪəz/ ucho / uši 
eye(s) /aɪ(z)/ oko / oči 
glasses /glɑːsɪz/ okuliare 
hair /heər/ vlasy 
mouth /maʊθ/ ústa 
nose /nəʊz/ nos 
   
angry /ˈæŋ.ɡri/ nahnevaný 
happy /ˈhæp.i/ šťastný 
tired /taɪəd/ unavený 
excited /ɪkˈsaɪ.tɪd/ vzrušený, nadšený 
pretty /ˈprɪt.i/ pekný 
curly /ˈkɜː.li/ kučeravý 
blonde /blɒnd/ blond 
tears /tɪəz/ slzy 
feelings /ˈfiːlɪŋz/ city 
scared /skeəd/ vystrašený 
sad /sæd/ smutný 
   
months /mʌnθs/ mesiace 
January /ˈdʒæn.ju.ə.ri/ január 
February /ˈfeb.ru.ər.i/ február 
March /mɑːtʃ/ marec 
April /ˈeɪ.prəl/ apríl 
May /meɪ/ máj 
June /dʒuːn/ jún 
July /dʒuˈlaɪ/ júl 
August /ɔːˈɡʌst/ august 
September /sepˈtem.bər/ september 
October /ɒkˈtəʊ.bər/ október 
November /nəʊˈvem.bər/ november 
December /dɪˈsem.bər/ december 
birthday  /ˈbɜːθ.deɪ/ narodeniny 
present /ˈprez.ənt/ darček 
party /ˈpɑː.ti/ večierok, párty 
portrait /ˈpɔː.trət/ portrét  
photo /ˈfəʊ.təʊ/ fotka 
collage /ˈkɒl.ɑːʒ/ koláž 



   
TIP! V 3. osobe jednotného čísla používame na popísanie niečej tváre has got. Všimnite si 
nasledujúce vety: 
Tom has got green eyes. – Tom má zelené oči. 
Paula hasn’t got brown hair. -  Paula nemá hnedé vlasy. 
   
TIP! Ako sa opýtať na pocity? Pozrite sa na nasledujúce vety: 
Are you happy? – Si šťastný? 
No, I’m not happy. – Nie, nie som šťastný. 
Yes, I am. I’m excited. – Áno, som. Som nadšený. 
   
PHONICS FOCUS! Rozlišujte krátke a široké e a dvojhlásku /eɪ/: 
/e/ - napr. v slovách: red, bed, let’s, them 
/æ/ - napr. v slovách: mat, cap, lamp, cat, hat 
/eɪ/ - napr. v slovách: train, day, face, race 
   
U7 – Off we go!  L7 – Ideme preč! 
   
transport /'trænspɔːt/ doprava 
boat /bəʊt/ loď, čln 
bus /bʌs/ autobus 
car /kɑːr/ auto 
helicopter /‘helɪ‚kɒptər/ helikoptéra 
lorry /‘lɒri/ nákladné auto, kamión 
motorbike /‘məʊtəbaɪk/ motorka 
plane /pleɪn/ lietadlo 
scooter /‘skuːtər/ skúter, kolobežka 
skateboard /ˈskeɪtbɔːd/ skateboard 
taxi /'tæksi/ taxík 
train /treɪn/ vlak 
   
drive /draɪv/ šoférovať 
fly /flai/ lietať 
ride /raɪd/ jazdiť 
sail /seɪl/ plaviť sa 
ship /ʃɪp/ loď 
bike /baɪk/ bicykel 
near /nɪər/ blízko 
far /fɑːr/ ďaleko 
   
in the air  vo vzduchu 
on land  na súši 
on water  na vode 
   
TIP! Ako cestovať dopravnými prostriedkami? V angličtine potrebujete predložku by. 
Pozrite sa na príklady: 
go by plane – ísť lietadlom 
go by train – ísť vlakom 
   



TIP! Snívate o cestovaní? Použite frázu I’d like ... Všimnite si nasledujúce príklady: 
I’d like to go to Africa by plane. – Chcel by som ísť do Afriky lietadlom. 
I’d like to go to the jungle by train. – Chcela by som ísť do džungle vlakom.  
   
U8 – Sports club  Športový klub 
   
favourite sport /ˈfeɪvərɪt ˌspɔːt/ obľúbený šport 
athletics /æθˈletɪks/ atletika 
badminton /ˈbædmɪntən/ bedminton 
baseball /ˈbeɪsbɔːl/ bejzbal 
basketball /ˈbɑːskɪtbɔːl/ basketbal 
football /ˈfʊtbɔːl/ futbal 
hockey /ˈhɒki/ hokej 
swimming /‘swɪmmɪŋ/ plávanie 
table tennis /ˈteɪbl ˌtenɪs/ pingpong, stolný tenis 
tennis /ˈtenɪs/ tenis 
volleyball /ˈvɒlibɔːl/ volejbal 
   
flying /flaɪɪŋ/ lietanie 
listening (to) /ˈlɪsənɪŋ/ počúvanie 
making /ˈmeɪkɪŋ/ vyrábanie 
painting /ˈpeɪntɪŋ/ maľovanie 
playing /ˈpleɪjɪŋ/ hranie 
reading /ˈriːdɪŋ/ čítanie 
riding /‘raɪdɪŋ/ jazdenie 
watching /ˈwɒtʃɪŋ/ pozeranie 
   
equipment /ɪˈkwɪp.mənt/ vybavenie 
bat /bæt/ pálka 
racket /ˈræk.ɪt/ raketa 
helmet /ˈhel.mət/ helma 
board /bɔːd/ doska 
goggles /ˈɡɒɡ.əlz/ (špeciálne) okuliare 
net /net/ sieťka 
track /træk/ trať 
pitch /pɪtʃ/ (futbalové) ihrisko 
court /kɔːt/ kurt 
   
TIP! Ako hovoriť o činnostiach odvodených od slovies? Porovnajte: 
play – playing / hrať - hranie 
ride – riding / jazdiť - jazdenie 
dance – dancing / tancovať – tancovanie 
 
Všimnite si nasledujúce vety: 
Swimming is fun. – Plávanie je zábava. 
Riding a horse is difficult. – Jazdenie na koni je náročné. 
   
PHONICS FOCUS! Rozlišujte krátke /ɒ/ a dvojhlásku /əʊ/: 
/ɒ/ - napr. v slovách: orange, hockey, frog, hot 



/əʊ/ - napr. v slovách: hippo, throw, no, know, don‘t 
   
U9 – Holiday plans  L9 – Plány na 

prázdniny 
   
visit cousins  navštíviť sesternice / 

bratrancov 
go hiking  ísť na túru 
keep a scrapbook  viesť si knižku výstrižkov 
help in the garden  pomáhať na záhrade 
build a tree house  postaviť domček na strome 
read a comic  čítať komiks 
learn to swim  naučiť sa plávať 
go camping  ísť kempovať 
take riding lessons  chodiť na hodiny jazdectva 
   
recycle /ˌriːˈsaɪ.kəl/ recyklovať 
recycling bin /ˌriːˈsaɪklɪŋ bɪn/ kôš na triedený odpad 
rubbish /ˈrʌb.ɪʃ/ odpadky 
path /pɑːθ/ chodník, cesta 
   
on the ground  na zemi 
respecting nature  rešpektovanie prírody 
natural environment  prirodzené životné 

prostredie 
   
TIP! Ako požiadať o zvolenie? Použite slovíčko Can. 
Všimnite si nasledujúce vety: 
Can I go horse riding tomorrow morning? – Môžem ísť zajtra ráno jazdiť na koni? 
Can we visit Grandpa in the afternoon? – Môžeme navštíviť poobede dedka? 
 


